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 Protokół Nr LXXXIV/2023 

z LXXXIV sesji Rady Miejskiej w Gołdapi odbytej 

w dniu 28 grudnia 2023 r. 

 

Obradom przewodniczył Pan Wojciech Hołdyński Przewodniczący Rady Miejskiej w Gołdapi 

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 

Godzina rozpoczęcia – 13:00, zakończenia – 17:45 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

 

Obecni: 

 1. Wioletta Anuszkiewicz  

  2. Marian Chmielewski  

       3. Teresa Dzienis  

  4. Wojciech Hołdyński 

       5. Zdzisław Janczuk  

       6. Zbigniew Makarewicz  

       7. Zbigniew Mieruński  

       8. Marian Mioduszewski  

       9. Janina Pietrewicz 

       10. Zofia Syperek 

       11. Monika Wałejko  

       12. Józef Wawrzyn  

  13. Andrzej Tobolski  

   14. Marek Zajączkowski 

   15. Anna Staroszczuk - Luto 

 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołów sesji z dnia 29.11.2023 r.; 12.12.2023 r.    

4. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

5. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych 

i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych; 

2) udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Banie Mazurskie; 

3) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2024-2026; 

4) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących 

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi;  

5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040; 

6) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku; 

7)  zatwierdzenie planu pracy Rady Miejskiej w Gołdapi na 2024 rok, 

8) udzielenia dotacji  na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków  lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

na lata 2024-2039 oraz budżetu Gminy Gołdap na 2024 rok 

1) omówienie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2039 

2) omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projektach uchwał w sprawach: 

 a) uchwały budżetowej Gminy Gołdap na 2024 rok 

 b) możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Gołdap na 2024 rok 

 c) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2039 
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4) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały       budżetowej 

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

 a) przedstawienie przez Burmistrza Gołdapi autopoprawek do projektu uchwały budżetowej 

 b) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Burmistrza Gołdapi 

 c) przedstawienie przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady poprawek do projektu uchwały 

budżetowej  

 d) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady 

6) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap 

       na lata 2024-2039 

7) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok 

8) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego 2023 

8. Interpelacje radnych 

9. Zapytania radnych 

10. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

11. Wolne wnioski 

12. Zamknięcie sesji                        

 

Porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie prawomocności obrad (kworum) 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołów sesji z dnia 29.11.2023 r.; 12.12.2023 r.    

4. Sprawozdanie Burmistrza o pracach w okresie międzysesyjnym 

5. Informacje przewodniczącego obrad o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych 

i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych; 

2) udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Banie Mazurskie; 

3) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2024-2026; 

4) pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi;  

5) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023– 2040; 

6) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku; 

7)  zatwierdzenie planu pracy Rady Miejskiej w Gołdapi na 2024 rok, 

8) udzielenia dotacji  na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków  lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

9) rozpatrzenia petycji z dnia 7 lipca 2023 r. 

10) rozpatrzenia petycji oraz przekazania wniosku z dnia 24 października 2023 r. 

11) rozpatrzenia petycji z dnia 26 września 2023 r. 

12) rozpatrzenia skargi z dnia 25 października 2023 r. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

na lata 2024-2039 oraz budżetu Gminy Gołdap na 2024 rok 

1) omówienie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2039 

2) omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projektach uchwał w sprawach: 

 a) uchwały budżetowej Gminy Gołdap na 2024 rok 

 b) możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Gołdap na 2024 rok 

 c) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2039 

4) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały budżetowej 

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

 a) przedstawienie przez Burmistrza Gołdapi autopoprawek do projektu uchwały budżetowej 

 b) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Burmistrza Gołdapi 
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 c) przedstawienie przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady poprawek do projektu uchwały 

budżetowej  

d) głosowanie nad przyjęciem poprawek przedstawionych przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady 

6) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 

2024-2039 

7) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok 

8) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają        

      z upływem roku budżetowego 2023 

8. Interpelacje radnych 

9. Zapytania radnych 

10. Zapytania przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

11. Wolne wnioski 

12. Zamknięcie sesji  

 

Do pkt 1 

LXXXIV posiedzenie sesji Rady Miejskiej VIII kadencji 2018-2023 otworzył Przewodniczący Rady 

Miejskiej Pan Wojciech Hołdyński. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, zatem podejmowane decyzje 

będą prawomocne. 

Zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c Ogólnego Rozporządzenia o Ochronie Danych Osobowych (RODO) mówiącym, 

iż przetwarzanie danych jest dopuszczalne, gdy jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego ciążącego 

na administratorze (wynikającym z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym nakładającym obowiązek 

rejestrowania i udostępniania nagrań audiowizualnych z przebiegu obrad rady gminy), Przewodniczący Rady 

poinformował zgromadzonych, iż przebieg tego posiedzenia będzie w takiej właśnie postaci rejestrowany (wraz 

z wizerunkiem osób uczestniczących w sesji), dopełniając tym samym obowiązku informacyjnego wynikającego 

z art. 13 ust. 1 RODO. 

 Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że Rada Miejska w dniu 4 września 2023 r. 

podejmując uchwałę, stwierdziła wygaśnięcie mandatu Radnego Pana Andrzeja Tobolskiego z powodu 

naruszenia ustawowego zakazu zarządzania działalnością gospodarczą z wykorzystaniem mienia komunalnego 

lub bycia przedstawicielem, czy pełnomocnikiem w prowadzeniu takiej działalności. 

 Radca Prawny Marcin Bogdan powiedział, że 11 września radny Andrzej Tobolski złożył skargę  

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na uchwałę rady. 22 września skarżący został wezwany przez sąd 

do uzupełnienia braków formalnych skargi, poprzez podanie numeru PESEL w ciągu 7 dni. Korespondencja 

przesyłana na adres skarżącego, podany w skardze, dwukrotnie zwracana była przez operatora pocztowego  

po dwukrotnym jej awizowaniu. Sąd próbował dwukrotnie doręczyć korespondencję zawierającą wezwanie  

do uzupełnienia braków formalnych, stąd ta procedura się przedłużała. W uzasadnieniu sądu, w dniu 10 listopada 

w rozmowie telefonicznej ze skarżącym przedstawiciel sądu ustalił, że skarżący stwierdził, że druki awizowania 

korespondencji uległy prawdopodobnie zaginięciu ze względu na awarię skrzynki pocztowej. Skarżący 

zawnioskował o ponowne doręczenie korespondencji na ten sam adres i tak sąd zrobił. 16 listopada 

korespondencja została skarżącemu doręczona, tj. wezwanie do uzupełnienia braków formalnych skargi, które 

uniemożliwiały sądowi poprawne rozpatrzenie. W związku z upływem tego terminu, nie uzupełniono braków 

formalnych, sąd postanowieniem z 7 grudnia postanowił odrzucić skargę z przyczyn formalnych. Wynika to z 

treści postanowienia i uzasadnienia, które otrzymał jako pełnomocnik gminy. Udało się ustalić telefonicznie z 

Biurem Informacji Sądowej, że to postanowienie zostało przez skarżącego odebrane 19 grudnia oraz, że na to 

postanowienie przysługuje skarżącemu siedmiodniowy termin na złożenie zażalenia do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego. Siedmiodniowy termin upływałby 26 grudnia, czyli drugi dzień świąt, zatem przepisy 

przewidują, że upływa ten termin w następnym dniu roboczym, a zatem 27 grudnia. W dniu wczorajszym zatem 

skarżącemu upływał termin na złożenie zażalenia do Naczelnego Sądu Administracyjnego. Z dzisiejszej 

rozmowy telefonicznej z Wojewódzkim Sądem Administracyjnym wynika, że w sądzie nie zarejestrowano 

zażalenia w tej sprawie, ani też nie wpłynęła choćby opłata od zażalenia. Skarżący mógł złożyć zażalenie za 

pośrednictwem poczty i sąd dostanie dopiero za kilka dni. Jeśli radny nie złożył  zażalenia, to postanowienie 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego się uprawomocniło, zatem dla oceny statusu radnego w tym zakresie, 

czy jest radnym w dniu dzisiejszym na sesji, czy też nie, wydaje się zasadne, aby Pan przewodniczący jako 

kierujący obradami skierował do radnego zapytanie, czy w dniu wczorajszym dochował terminu i złożył 

zażalenie do Naczelnego Sądu Administracyjnego.  

 Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zapytał radnego Andrzeja Topolskiego, czy złożył zażalenie na 

postanowienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie z dnia 7 grudnia tego roku. 



 

4 
 

 Radny Andrzej Tobolski odpowiedział, że złożył stosowne dokumenty, wysłał 2 dni przed świętami pocztą 

poleconą. Złożył zażalenie oraz uzupełnił braki formalne.  

 Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że w związku z oświadczeniem radnego wynika,  

że termin na zażalenie został zachowany i Andrzej Tobolski posiada nadal mandat radnego. 

 

Do pkt 2  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zgłosił wniosek formalny w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 9) projektu uchwały w brzmieniu: " rozpatrzenie 

petycji z dnia 7 lipca 2023 r. projekt został wypracowany na ostatnim posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie wniosek formalny w sprawie zmiany 

porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 9) projektu uchwały w brzmieniu: 

"rozpatrzenie petycji z dnia 7 lipca 2023 r.  

W głosowaniu jawnym głosami 14 za wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 9) projektu uchwały w brzmieniu: 

" rozpatrzenie petycji z dnia 7 lipca 2023 r." 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zgłosił wniosek formalny w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 10) projektu uchwały w brzmieniu: "rozpatrzenia 

petycji oraz przekazania wniosku z dnia 24 października 2023 r." 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie wniosek formalny w sprawie zmiany 

porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 10) projektu uchwały w brzmieniu: " 

rozpatrzenia petycji oraz przekazania wniosku z dnia 24 października 2023 r." 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za wniosek został przyjęty.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 10) projektu uchwały w brzmieniu: 

" rozpatrzenia petycji oraz przekazania wniosku z dnia 24 października 2023 r." 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zgłosił wniosek formalny w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 11) projektu uchwały w brzmieniu: " rozpatrzenia 

petycji z dnia 26 września 2023 r.". Projekt został wypracowany na ostatnim posiedzeniu Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie wniosek formalny w sprawie zmiany 

porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 11) projektu uchwały w brzmieniu: " 

rozpatrzenia petycji z dnia 26 września 2023 r." 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

 

zmiany porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 11) projektu uchwały w brzmieniu: 

" rozpatrzenia petycji z dnia 26 września 2023 r." 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 
Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zgłosił wniosek formalny w sprawie zmiany porządku 

posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 12) projektu uchwały w brzmieniu: " rozpatrzenia 

skargi z dnia 25 października 2023 r.". Projekt został wypracowany na ostatnim posiedzeniu Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie wniosek formalny w sprawie zmiany 

porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 12) projektu uchwały w brzmieniu: " 

rozpatrzenia skargi z dnia 25 października 2023 r." 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za wniosek został przyjęty.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku posiedzenia poprzez wprowadzenie w punkcie 6 podpunktu 12) projektu uchwały w brzmieniu: 

" rozpatrzenia skargi z dnia 25 października 2023 r." 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Radny Andrzej Tobolski zapytał, czemu na sali nie ma kierownika OPO. 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że nie ma takiej konieczności. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że ma kilka pytań do Pani kierownik.  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zwrócił się, aby radny pozwolił kontynuować obrady w temacie. 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński odebrał głos radnemu w związku z prowadzeniem dyskusji nie na 

temat.  

 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia po zmianach. 
W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 wstrzymujący się wniosek został przyjęty.  
Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku posiedzenia po zmianach 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

 

Do pkt 3 

Przewodniczący Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 29.11.2023 r.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że protokoły są nierzetelne, nie zawierają wszystkich informacji, jakie 

mają miejsce. Są być może na czyjś wniosek pomijane, ale ich nie ma.  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński odpowiedział, że odkąd jest radnym, nie złożył żadnego wniosku, 

o poprawę protokołów. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

29.11.2023 r. 

W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 przeciw protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 29.11.2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Andrzej Tobolski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zapytał, czy radni mają uwagi do przesłanego protokołu sesji  

z dnia 12.12.2023 r.   

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu sesji z dnia  

12.12.2023 r. 

W głosowaniu jawnym głosami 12 za, 1 przeciw, 1wstrzymującym się  protokół został przyjęty.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu sesji z dnia 12.12.2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Andrzej Tobolski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Mieruński 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

 Do pkt 4 
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Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że 3 grudnia odbyły się Mikołajki w Parku Miejskim 

Podziękował Dyrektor Halinie Wojtanis i Agnieszce Dziobkowskiej oraz wszystkim instytucjom 

zaangażowanym we wszystkie organizowane imprezy, uroczystości. 5 grudnia wziął udział w gali 

podsumowującej ranking gmin województwa warmińsko-mazurskiego. Gmina otrzymała nagrodę lidera powiatu 

gołdapskiego. Wyróżnienie dotyczyło miasta o wyróżniającym się potencjale pod względem społeczno-

gospodarczym. Odbył się koncert charytatywny oraz liczne spotkania opłatkowe. 

Radny Andrzej Tobolski zapytał, jakie jest ostateczne stanowisko burmistrza w sprawie kończącej się 

inwestycji budowy zakładu przyrodoleczniczego, czy gmina nie skorzysta z dotacji i nie dokończy tej inwestycji. 

Spotkał firmę z Warszawy, Invest Vision, która prowadziła jakieś prace eksperckie podobno na tężniach. Zapytał, 

czy są już wyniki tej ekspertyzy, na które gmina wydała bez zgody radnych kilkadziesiąt tysięcy złotych, ile 

burmistrz w tym roku przeznaczył na nagrody dla urzędników, kto finansował imprezy w restauracji Turystyczna 

oraz w miejscowości Łobody, na jaką okoliczność to były imprezy, z jakiego rozdziału poszły i kto płacił  

za alkohol, czy Gmina Gołdap korzysta z porad firm prawnych poza biurem prawnym Urzędu Miejskiego,  

czy Gmina Gołdap korzysta z porad w dziedzinie finansów, co burmistrz zrobił dla bezpieczeństwa 

energetycznego mieszkańców Gminy Gołdap.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że odnośnie ZPL-u im mniej radny wie, tym lepiej dla tej 

inwestycji. Była okazja zobaczenia donosów radnego w kontekście ZPL-u, jak również radny Andrzej Tobolski 

jasno i wyraźnie mówi, że ma kontakt i spotyka się z byłym wykonawcą. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że nie jest to prawdą.  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński odebrał głos radnemu Andrzejowi Tobolskiemu za przerywanie 

wypowiedzi – godz. 13:18 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że radny na którejś sesji czy komisji jasno i wyraźnie powiedział, 

że był z byłym wykonawcą w Olsztynie, spotyka się z byłym wykonawcą. Dlatego też w kontekście przyszłości 

tej inwestycji i w kontekście toczących się spraw sądowych, ale też w kontekście zajmowania się sprawą przez 

prokuraturę lepiej jest, żeby radny Andrzej Tobolski wielu rzeczy nie wiedział. Odnośnie wpisu, czy też 

wypowiedzi radnej Wioletty Anuszkiewicz i radnego Zbigniewa Mieruńskiego. chciałby też zdementować 

kłamstwa, szanowni Państwo, które rozpowszechniają, że jakoby mamy zwrócić 18 000 000,00 zł. Nie ma takiej 

informacji z Urzędu Marszałkowskiego, że już na tę chwilę gmina ma zwrócić 18 000 000,00 zł.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że był w Olsztynie z wykonawcą,  Panem Markiem Słowikowskim, 

gdzie złożyli propozycję do Pana Zbigniewa Cieciucha. Środki finansowe, które burmistrz wydaje, którymi 

dysponuje ma obowiązek ustawowy poinformować mieszkańców i radnych, na co wydał każdą złotówkę z 

podatków mieszkańców. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że radny Andrzej Tobolski niedawno się zarzekał, że nie spotyka 

się z byłym wykonawcą. Teraz potwierdza, że spotykają się i jeżdżą razem do Olsztyna.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że w 2014 roku w ulotce Pana Tomasza Luto była informacja, że będą 

poradnie specjalistyczne z lekarzami specjalistami. 24 sierpnia 2015 roku w Radiu 5 oświadczył Pan, że będzie 

budował nowy szpital. 

Radna Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że burmistrz nie ma pisma z Urzędu Marszałkowskiego w sprawie 

zwrotu 18 000 000,00 zł i twierdzi, że na radnej portalu taka informacja została zamieszczona. Dodała, że 

burmistrz musi nauczyć się czytać ze zrozumieniem i odróżniać czas przyszły od teraźniejszego. W przyszłości, 

po 31 grudnia, jeżeli gmina nie spełni warunków. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że Gmina Gołdap na tę chwilę nie musi zwracać  

18 000 000,00 zł. Radna Wioletta Anuszkiewicz z radnym Zbigniewem Mieruńskim powiedzieli, że będzie 

musiała. Radny Andrzej Tobolski razem z wykonawcą, pojechali do jednego z pracowników Urzędu 

Marszałkowskiego i powiedzieli, że roboty, które są wykonane, są robotami wykonanymi bez jakichkolwiek 

zastrzeżeń, prawie wszystko już może funkcjonować, nie ma tam żadnych zastrzeżeń. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że nie uczestniczył w takim spotkaniu. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że pracownik Urzędu Marszałkowskiego nie został 

poinformowany przez radnego Andrzeja Tobolskiego o szeregu nieprawidłowości. Jak są nieprawidłowości, to 

depozyt sądowy za bardzo nic tu do znaczenia.  

Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Mieruński powiedział, że wpis, który się pojawił na mediach 

społecznościowych dotyczący Zakładu Przyrodoleczniczego z 11 grudnia, był wynikiem tego, że Zastępca 

Burmistrz Joanna Łabanowska 30 października powiedziała, że gmina posiada tak zwany status projektu 

niefunkcjonującego. Zwrócił się z radną Wiolettą Anuszkiewicz do Urzędu Marszałkowskiego i w dniu 8 

grudnia, czyli w okresie międzysesyjnym, otrzymali potwierdzenie, że projekt nie ma statusu projektu 

niefunkcjonującego. Zastępca Burmistrza Joanna Łabanowska trzy dni później otrzymała informację, że projekt 
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nie ma statusu projektu niefunkcjonującego. Zwrócił się, by Zastępca Burmistrza Joanna Łabanowska 

powiedziała, czy projekt Zakładu Przyrodoleczniczego ma status projektu niefunkcjonującego, czy też nie. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że nieraz mówił, że gmina będzie starać się o status projektu 

niefunkcjonującego i mówił, że Urząd Marszałkowski opracowuje procedury i dopiero wtedy gmina będzie 

składać wniosek o uzyskanie statusu projektu niefunkcjonującego. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że za kilka dni gmina straci nie dość, że 7 500 000,00 zł  dotacji, być 

może straci kolejne 14 500 000,00 zł w postaci nakazu zwrotu środków przyznanych przez Urząd Marszałkowski 

i razem będzie to prawie 45 000 000,00 zł. zapytał, co będzie dalej. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że radny jako pierwszy zaczął składać zawiadomienia  

do wszelkich instytucji, do prokuratury w sprawie rzekomych nieprawidłowości odnośnie budowy zakładu,  

co skutkowało zablokowaniem dokumentacji, niemożliwością szybszego wznowienia prac. Radny spotyka  

się z wykonawcą, który wytacza gminie procesy sądowe, bo czuje się poszkodowany w ramach 

nieprawidłowości, które wygenerował przy tej inwestycji. Radny robi wszystko, żeby ta inwestycja nie powstała 

i teraz udaje zainteresowanego całym procesem. Ostatnio podczas prezentacji było pokazane zawiadomienie 

radnego Andrzeja Tobolskiego do różnych instytucji w kontekście Zakładu Przyrodoleczniczego.  

Do pkt 5 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że 3 grudnia odbyły się Mikołajki w Parku Miejskim. 

W uroczystości wziął udział wiceprzewodniczący Józef Wawrzyn. 6 grudnia z okazji Mikołajek w ramach 

wcześniej akcji Cała Polska Czyta Dzieciom przeczytał bajkę dzieciom z klasy 0 Szkoły Podstawowej nr 1. W 

wydarzeniu wzięli udział radnie Zofia Syperek i Janina Pietrewicz. 9 grudnia odbył się charytatywny koncert 

świąteczno-noworoczny. Dochód z koncertu przeznaczony został na leczenie i rehabilitację Bruna Wróbla w 

którym wziął udział wiceprzewodniczący Józef Wawrzyn. 17 grudnia odbył się XIII Jarmark Bożonarodzeniowy, 

zorganizowany przez powiat gołdapski przy współpracy z Urzędem Miejskim i Domem Kultury. W wydarzeniu 

wziął udział wraz z radnymi: Janiną Pietrewicz, Anną Staroszczuk-Luto, Józefem Warzynem , Andrzejem 

Tobolskim. 21 grudnia uczestniczył w apelu uroczystym w XV Gołdapskiego Pułku Przeciwlotniczego z okazji 

Dnia Pamięci o poległych i zmarłych w misjach i operacjach wojskowych. Uczczono także pamięć dwóch 

gołdapian poległych podczas misji w Afganistanie w 2010 roku, starszego kaprala Dariusza Tylendę oraz 

chorążego Kazimierza Kasprzaka. Poinformował o pracach komisji w okresie międzysesyjnym.  

Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Mieruński powiedział, że w protokole z przedostatniej sesji znalazł się 

zapis, że wraz z radną Wiolettą Anuszkiewicz zwrócił się do przewodniczącego o przekazanie protokołu 

pokontrolnego RIO z marca tego roku wraz z wyjaśnieniami dotyczącymi wykonania zaleceń RIO. Ponowiliśmy 

tę prośbę dwa tygodnie później, czyli w połowie grudnia. Do dzisiaj nie otrzymali danego dokumentu. 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że wszyscy radni otrzymali wnioski pokontrolne 

przesłane pocztą. Skoro były jakieś wątpliwości radny mógł się zwrócić się przed sesją celem wyjaśnienia 

sprawy. 

Do pkt 6 

1)  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zwrócił się do Sekretarz Gminy Anny Rawinis   

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych. 
Sekretarz Gminy Anna Rawinis przedstawiła projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały poszczególne komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028 w Gminie Gołdap. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym głosami 14 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych i kandydatów  

na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

 

 

Uchwała Nr LXXXIV/588/2023 

/w załączeniu/ 

2)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Sekretarz Gminy Anna Rawinis  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Banie Mazurskie.  

Sekretarz Gminy Anna Rawinis przedstawiła projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały komisje.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Gminie Banie Mazurskie.  

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 14 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Banie Mazurskie 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr LXXXIV/589/2023 

/w załączeniu/ 

3)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Kierownik WGK Magdy Zymkowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2026.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-

2026.  

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 14 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

 

uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych  

na lata 2024-2026  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Uchwała Nr LXXXIV/590/2023 

/w załączeniu/ 
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4)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do Skarbnik Gminy Edyty Białek o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek przedstawiła projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono. 

Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 14 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących  

z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr LXXXIV/591/2023 

/w załączeniu/ 

5) i 6) 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zwrócił się do Skarbnik Gminy Pani Edyty Białek  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 

2023 – 2040 oraz projektu uchwały w sprawie zmian wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 

roku. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek przedstawiła autopoprawkę w zmianie planie wydatków w rozdziale szkoły 

podstawowej oraz w rozdziale oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych na wniosek Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Grabowie tutaj dokonuje się przesunięcia między tymi rozdziałami i paragrafami o kwotę 49 

795,82 zł. To jest dostosowanie planu do poprawnej klasyfikacji, tutaj chyba jak dobrze pamiętam, z paragrafu 

4.300 na 427. W rozdziale lokalny transport zbiorowy oraz w rozdziale dowożenie uczniów do szkół, tutaj na 

wniosek Kierownika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych dokonuje się przesunięcia między rozdziałami o 

kwotę 1 080 zł z przeznaczeniem na realizację przewozu osób na cmentarz komunalny w dniach 23 i 30 grudnia 

2023 roku. Pozostałe zmiany były omawiane podczas posiedzenia komisji wspólnych. Łącznie plan dochodów 

zwiększa się o kwotę 252 390,12 zł. Per saldo o tę samą kwotę zwiększa się plan wydatków. Plan dochodów po 

zmianach wynosi 125 591 243,12 zł. Plan wydatków po zmianach wynosi 139 104 090,95 zł. Deficyt budżetu 

wynosi 13 512 847,83 zł oraz przychody budżetu wynoszą 18 793 926,63 zł, w tym przypadku bez zmian, oraz 

rozchody budżetu w wysokości 5 281 078,80 zł. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Mieruński zgłosił, iż nie będzie brał udziału w głosowaniu nad 

Wieloletnią Prognozą Finansową Gminy Gołdap na lata 2023 – 2040. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że od kilku miesięcy zwraca się do skarbnik aby przygotowała 

informację, ile kosztuje 1 mln zł obligacji w ciągu roku, jakie są koszty tej obligacji.  

Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że do dnia dzisiejszego nie otrzymała ani prośb, ani wniosku. 

radny może uzyskać taką informację z dokumentów, które są ogólnodostępne w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Miejskiego w Gołdapi. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej dwa miesiące temu jeszcze 

skarbnik założyła, że koszty obsługi długów wynoszą 2 500 000 zł. Półtora miesiąca temu burmistrz złożył 

wniosek o zwiększenie tej kwoty o 1 200 000 zł, czyli do 3 700 000 zł. Dzisiaj procedowana jest  kwota  

3 735 000 zł, czyli znowu trochę wzrosło. Zapytał, na czym skarbnik opiera optymistyczną prognozę na przyszły 

rok. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek odpowiedziała, że opiera się na wskaźnikach, które obowiązują oraz  

na przewidywanych wskaźnikach wskazanych przez Główny Bank.  
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Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy dokumenty, materiały, które są wysyłane do radnych Rady Miejskiej 

przed sesjami, przed sesją budżetową i wcześniej, są tożsame z dokumentami, materiałami, które są wysyłane 

Regionalnej Izby Obrachunkowej? 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto zapytał, czy radny sugeruje okłamywanie RIO.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej jest kilkanaście pozycji, 

wydatki na pomoc mieszkańcom, obywatelom Ukrainy, którzy przebywają w Gminie Gołdap. Jest to kwota około 

1 300 000 zł w zaokrągleniu. Zapytał, ilu jest obywateli Ukrainy na dzień dzisiejszy.  

Kierownik Wydziału OSS Anna Podciborska powiedziała, że co miesiąc otrzymuje raporty dotyczące liczby 

uczniów, natomiast może wypowiedzieć się w ilości uczniów i przedszkolaków, których jest 35.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że w projektach uchwał są wpisywane os wielu lat te same inwestycje.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że po 9 latach gmina jest na drugim miejscu w województwie 

warmińsko-mazurskim, jeśli chodzi o inwestycje i o wykorzystanie środków zewnętrznych na inwestycje.  

 
Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały Komisje.  
Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023 – 2040. 
 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 11 za, 1 przeciw, 1 wstrzymującym się, 1 

brakiem głosu uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2023 – 2040 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Marian Mioduszewski,  

Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek 

Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Andrzej Tobolski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wioletta Anuszkiewicz 

BRAK GŁOSU (1) 

Zbigniew Mieruński 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr LXXXIV/592/2023 

/w załączeniu/ 

 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poinformował jak głosowały Komisje.  
Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2023 roku 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Andrzej Tobolski 
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NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

 

Uchwała Nr LXXXIV/593/2023 

/w załączeniu/ 

7)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenie planu pracy 

Rady Miejskiej w Gołdapi na 2024 rok. 

 

 Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński przedstawił projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenie 

planu pracy Rady Miejskiej w Gołdapi na 2024 rok. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 14 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenie planu pracy Rady Miejskiej w Gołdapi na 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr LXXXIV/594/2023 

/w załączeniu/ 

Uchwała Nr LXXXIV/595/2023 

/w załączeniu/ 

8)  

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do zastępcy kierownika GPO Anity Germaniuk 

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków.  

Zastępca Kierownika GPO Anita Germaniuk przedstawiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 14 za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  

do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr LXXXIV/596/2023 

/w załączeniu/ 
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9) 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 

7 lipca 2023 r. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenie 

petycji z dnia 7 lipca 2023 r. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym głosami 6za, 4 przeciw, 4 wstrzymujące 

się za uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenie petycji z dnia 7 lipca 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Józef Wawrzyn 

PRZECIW (4) 

Wioletta Anuszkiewicz, Zbigniew Mieruński, Andrzej Tobolski, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Marian Chmielewski, Zdzisław Janczuk, Marian Mioduszewski, Monika Wałejko 

NIEOBECNI (1)  

Uchwała Nr LXXXIV/597/2023 

/w załączeniu/ 

10)  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zwrócił się do wiceprzewodniczącej KSWiP Wioletty 

Anuszkiewicz o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji oraz przekazania wniosku z 

dnia 24 października 2023 r. 

Wiceprzewodnicząca KSWiP Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji oraz przekazania wniosku z dnia 24 października 2023 r. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 7 za, 4 przeciw, 3 wstrzymujące uchwała 

została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia petycji oraz przekazania wniosku z dnia 24 października 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Zbigniew Mieruński, Andrzej Tobolski,  

Monika Wałejko, Józef Wawrzyn 

PRZECIW (4) 

Zdzisław Janczuk, Janina Pietrewicz, Zofia Syperek, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Wojciech Hołdyński, Marian Mioduszewski, Anna Staroszczuk-Luto 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr LXXXIV/598/2023 

/w załączeniu/ 

11) 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński zwrócił się do wiceprzewodniczącej KSWiP Wioletty 

Anuszkiewicz o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 26 września 2023 r. 

 

 Wiceprzewodnicząca KSWiP Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały. 

 Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że Rada Miejska ma trzy miesiące od jej wniesienia 

na rozpatrzenie. Punkt o którym mowa w petycji był zawarty w porządku sesji w dniu 29 listopada. 

Zaproponował, aby w uzasadnieniu dopisać jeden akapit dotyczący właśnie tej kwestii, cyt. „Wskazać należy,  

że zwołana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Gołdapi LXXXII sesja Rady Miejskiej w Gołdapi w dniu 

29 listopada 2033 roku zawierała w porządku obrad punkt w brzmieniu 'przedstawienie informacji w sprawie 
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budowy Zakładu Przyrodoleczniczego'. Podczas wyżej wymienionego posiedzenia organ wykonawczy 

przedstawił informację na podstawie prezentacji, którą otrzymali również radni w formie papierowej. 

Procedowanie danego punktu wraz z prowadzoną w trakcie dyskusją trwało około 80 minut. Zatem można uznać, 

iż jeszcze przed przedstawieniem stanowiska przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji przewodniczący podjął 

działania w celu przedstawienia przez organ wykonawczy informacji w sprawie budowy Zakładu 

Przyrodoleczniczego. Nie wnosi żadnych zmian do treści samej uchwały, czyli zostaje w sentencji, że uznana 

zostaje częściowo za zasadną, częściowo za bezzasadną. 

Radna Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że burmistrz prosił, żeby nie zadawać wtedy pytań.  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński odpowiedział, że nie zmienia to faktu, że taki punkt można 

ponowić na sesji kolejnej, jak również czterech lub pięciu radnych może złożyć wniosek z projektem posiedzenia.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że mówił o tym, że nie na wszystkie pytania będzie mógł 

odpowiedzieć dla dobra toczących się spraw sądowych. 

Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Mieruński powiedział, że faktycznie nie można było zbyt wielu pytań 

zadawać na tej sesji, były one ograniczone i  nie byli przygotowani na przedstawioną prezentację. Zaproponował  

przeprowadzenie specjalną sesję Rady Miejskiej na tą okoliczność. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że w najbliższym czasie gmina będzie w posiadaniu kolejnych 

ekspertyz i raportów. Jest kwestia umówienia odpowiedniego terminu, ale urząd będzie chciał przekazać znowu 

szereg istotnych informacji.  
Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że wszyscy radni byli poinformowani o tym, że taki 

punkt będzie. Nie zmienia faktu, że na kolejnej sesji zaproponuje punkt również o tej samej treści. 

Radna Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się, by oprócz informacji urzędu zaprosić wykonawcę, inspektorów. 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że jeżeli radni uważają, że jest taka potrzeba, to nie 

ma problemu. Kwestia może być dosyć trudna, bo obie strony są w sporze sądowym.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że nie ma z tym  problemu z tym aby zostali zaproszeni ale 

bez pism nie będą wdawać się w dyskusję.  

Radna Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że chciałaby, aby te osoby przyszły i powiedziały, jak naprawdę 

było.  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że skoro jest taka prośba to zaprosi wykonawców, 

inspektora nadzoru i otrzymają głos na tej sesji. 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek o dodanie do projektu 

uchwały treści, cyt. "Wskazać należy, iż zwołana przez przewodniczącego Rady Miejskiej w Gołdapi LXXXII 

sesja Rady Miejskiej w Gołdapi w dniu 29 listopada 2023 r. zawierała w porządku obrad punkt w brzmieniu: 

„Przedstawienie informacji w sprawie budowy Zakładu Przyrodoleczniczego”. Podczas ww. posiedzenia organ 

wykonawczy przedstawił informację na podstawie prezentacji, którą otrzymali również radni w formie 

papierowej. Procedowanie danego punktu wraz z prowadzoną w trakcie dyskusją trwało ok. 80 min. Zatem 

można uznać, iż jeszcze przed przedstawieniem stanowiska przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, 

przewodniczący podjął działania w celu przedstawienia przez organ wykonawczy informacji w sprawie budowy 

Zakładu Przyrodoleczniczego." 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński odebrał wszystkim głos ze względu na rozmowy nie na temat – godz. 

15:26 

Do wniosku uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym głosami 12 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się 

wniosek został przyjęty. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

dodanie do projektu uchwały treści, cyt. "Wskazać należy, iż zwołana przez przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Gołdapi LXXXII sesja Rady Miejskiej w Gołdapi w dniu 29 listopada 2023 r. zawierała w porządku obrad 

punkt w brzmieniu: „Przedstawienie informacji w sprawie budowy Zakładu Przyrodoleczniczego”. Podczas ww. 

posiedzenia organ wykonawczy przedstawił informację na podstawie prezentacji, którą otrzymali również radni 

w formie papierowej. Procedowanie danego punktu wraz z prowadzoną w trakcie dyskusją trwało ok. 80 min. 

Zatem można uznać, iż jeszcze przed przedstawieniem stanowiska przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, 

przewodniczący podjął działania w celu przedstawienia przez organ wykonawczy informacji w sprawie budowy 

Zakładu Przyrodoleczniczego." 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 
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Wioletta Anuszkiewicz, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Marian Mioduszewski,  

Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, 

Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Marian Chmielewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Mieruński 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Hoołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały  w sprawie rozpatrzenia 

petycji z dnia 26 września 2023 r. 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym głosowaniu 9 za, 1 przeciw, 4 wstrzymujące 

się uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia petycji z dnia 26 września 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Wioletta Anuszkiewicz, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zbigniew Mieruński, Janina Pietrewicz,  

Zofia Syperek, Andrzej Tobolski, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Marian Chmielewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Zdzisław Janczuk, Marian Mioduszewski, Anna Staroszczuk-Luto, Monika Wałejko 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

 

Uchwała Nr LXXXII/582/2023 

/w załączeniu/ 

12)  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zwrócił się do wiceprzewodniczącej KSWiP Wioletty 

Anuszkiewicz  o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 25 października 2023 r. 
 

 Wiceprzewodniczący KSWiP Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały.  

  

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że oświadczył, że pozew, czyli prywatny akt oskarżenia wniesiony 

w 2020 roku w miesiącu październiku, był raz już uznany jako skarga zasadna, kiedy Tomasz Luto przyjechał 

samochodem tym samym, Skoda, do sądu. Poinformował Komisję, że sprawa jest ta sama, tylko nastąpiła zmiana 

sygnatury ze względu na zmianę przez Sąd Okręgowy. Sąd Okręgowy nadał bieg tej samej sprawie i nadano inną 

sygnaturę. Burmistrz faktycznie siedmiokrotnie przyjeżdżał do sądu w Olecku czy w Suwałkach samochodem 

służbowym za pieniądze podatników w sprawie prywatnej.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że sprawa dotyczy Burmistrza Gołdapi. Radny Tobolski chce 

zadośćuczynienia od Burmistrza Gołdapi, Radny Tobolski oskarża Burmistrza Gołdapi za to, co powiedział na 

sesji.  

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że jest to prywatny akt oskarżenia przeciwko Tomaszowi Rafałowi Luto, 

nie zaś burmistrzowi, nie stanowisko jest  podmiotem. W 2021 roku komisja powołała biegłego z dziedziny 

prawa i jest ekspertyza, która mówi, że jest to ewidentnie akt prywatny oskarżenia przeciwko Tomaszowi Luto, 

nie zaś przeciwko Tomaszowi Luto, Burmistrzowi Gołdapi. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że w prywatnym akcie oskarżenia radny oskarża Burmistrza 

Gołdapi i chce zadośćuczynienia od Burmistrza Gołdapi. 

 

Przewodniczący Pan Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi z dnia 25 października 2023 r. 
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Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono i w głosowaniu jawnym 12 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się 

uchwała została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi z dnia 25 października 2023 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko,  

Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Andrzej Tobolski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marian Mioduszewski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr LXXXII/583/2023 

/w załączeniu/ 

 

Do pkt 7 

1) i 2)  

Przewodniczący Rady Wojciech zwrócił do Skarbnik Gminy Edyty Bartosiewicz o przedstawienie projektów 

uchwał w sprawach uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2039 oraz budżetu Gminy 

Gołdap na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że w autopoprawce z 14 grudnia w projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na rok 2024 w załączniku numer 3 do projektu uchwały zostało zmienione 

w zadaniu zakup mieszkań komunalnych z rozdziału 700.05 na rozdział 700.07 oraz w projekcie uchwały  

w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gołdap na lata 2024-2039 w załączniku nr 1  

do projektu uchwały dokonano korekty w kolumnie 3.1. Tak jak mówię, to są korekty techniczne. 20 grudnia 

przedstawiono autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Gołdap na lata 2024-2039. W treści projektu uchwały, §8, korekta daty wejścia w życie oraz w załączniku 

numer 1 do projektu uchwały dokonuje się korekty w wierszu 1,2,2. Jest to uwzględnienie paragrafów dochodów 

klasyfikacji zgodnie z załącznikiem numer 3 do rozporządzania, tak zwane szóstki. W związku z powyższym 

dokonuje się również zmiany w uzasadnieniu tej wartości, która została skorygowana w wierszu 1.2,1,2.  

W projekcie uchwały Gminy Gołdap, jeśli chodzi o budżet na rok 2024 oraz wieloletnią prognozę Gminy Gołdap 

w latach 2024-2039, planuje się dochody w wysokości łącznej 127 150 091,61 zł. Planowane wydatki w łącznej 

wysokości 131 913 305,05 zł. Planuje się deficyt w wysokości 4 763 213,44 zł, przychody w wysokości  

8 262 213,44 zł oraz rozchody w wysokości 3,5 mln zł. natomiast dochody majątkowe ponad 20% w stosunku 

do dochodów łącznie. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że został wykonany ogrom inwestycji. Zadłużenie, które 

procentowe przejęte po poprzedniku - prawie 50% - zostało zmniejszone do zadłużenia 32-%. Każdy budżet jest 

zatwierdzany przez Regionalną Izbę Obrachunkową i przez Komisję Budżetu. 

 

3) a)  

 Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projektu 

uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Gołdap na 2024 rok. 

b)  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projektu 

uchwały w sprawie możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Gołdap na 2024 rok. 

c)  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projektu 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2039. 

 

4) 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Janczuk przedstawił opinii Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego o projekcie uchwały budżetowej 

5) a)  

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że 14 grudnia została przesłana autopoprawka, która zawierała 

informacje takie jak w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na rok 2024. W 

załączniku nr 3 inwestycyjnym do projektu uchwały została zmieniona klasyfikacja zadania zakupu mieszkań 

komunalnych z rozdziału 700.05 na rozdział 700.07, korekta, oraz w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024-2039 w załączniku nr 1 do projektu uchwały 

dokonano korekty w kolumnie nr 3.1. To są błędy techniczne. 20 grudnia została przesłana jeszcze jedna 

autopoprawka, która zawierała konkretnie do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024-2039. W treści projektu uchwały, §8, dokonano korekty daty wejścia w 

życie. W załączniku nr 1 do projektu uchwały dokonuje się również korekty w wierszu 1.2.2. Jest to 

uwzględnienie paragrafów dochodów klasyfikacji zgodnie z załącznikiem nr 3 do rozporządzenia oraz w związku 

z tą zmianą w załączniku nr 1 dokonuje się zmiany również w uzasadnieniu w miejscu, gdzie ta akurat kwota 

występuje. Pozostałe wartości załączniki zostały bez zmian. 

 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że 6 lat temu kontestowałem budowę Zakładu Przyrodoleczniczego. 

Mija prawie 7 lat i gminie grozi  strata w ogóle finansowa rzędu prawie 44 000 000,00 zł, jeżeli Urząd 

Marszałkowski wezwie gminę do zwrotu, bo nie zostaną wypełnione  warunki umowy. Jest rok przedwyborczy, 

więc pojawiły się gigantyczne inwestycje co uznaje za fikcję. W ciągu ostatnich dwóch lat Gmina Gołdap 

przeprowadziła inwestycje, zrealizowała na 8 000 000,00 zł. Burmistrz i skarbnik nie przewidzieli w ogóle w 

rezerwach ewentualnej porażki w Sądzie Okręgowym w Białymstoku w sprawie powództwa wykonawcy 

Zakładu Przyrodoleczniczego, a to może być kwota około 6 000 000,00 zł. Ja nie wyrokuję, ja nie wiem, jak 

będzie, natomiast w rezerwie budżetowej takie środki przynajmniej częściowo powinny się znaleźć. Cztery 

inwestycje tj. ulica Boczna, ulica Olecka, boisko sportowe za 1 700 000,00 zł i most na Ptasią Wyspę zostały 

niezrealizowane. W tabeli w załączniku numer 1 do rozchodów budżetu na ten rok w §965 wcześniejsza spłata 

istniejącego długu jednostek samorządu terytorialnego w kwocie 5 281 078 zł, w co nie wierzy. Zapytał, że skoro 

jest tak dobrze, to czemu były wygaszone światła, czemu kazał dyrektorom szkół i jednostek szukać 

oszczędności, czemu nie ma skończonego sportowego raju. 

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że obiektywne rankingi zdaniem Radnego Tobolskiego jest 

fikcją. Zawiadomienia radnego Andrzeja Tobolskiego nie były składane tylko do prokuratury, ale do innych 

instytucji również. Udało się osiągnąć bardzo dobre wyniki zarówno w rankingach, udało nam się przygotować 

ostatni budżet w tej kadencji, który dobrze wróży i daje możliwości inwestowania w przyszłości. Budżet na rok 

2024  

i Wieloletniej Prognozy Finansową zawiera szereg dalszych inwestycji.  

Radna Monika Wałejko powiedziała, że w gminie są piękne obiekty, dobrze doposażone oraz wspaniałe 

wyniki młodzieży gołdapskiej. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że Panie burmistrzu, przypominam tylko, że skoro Pani Radna Wałejko 

pofatygowała się mówić o tym budżecie, to ja chciałbym przypomnieć Państwu, że budżet to również wydane 

ponad 200 000 zł na wynagrodzenie Pana Dyrektora Zakładu Przyrodoleczniczego Mariana Podziewskiego. 

Jeżeli uważacie, że to był dobry... On nadzorował to wszystko, powinien pilnować. Taką miał funkcję. 

Potwierdził to w sądzie. Przypominam tylko, że był Dyrektorem Zakładu Przyrodoleczniczego za ponad 200 000 

zł. Także taka mała uwaga. 

Wiceprzewodniczący Rady Józef Wawryn powiedział, że zaplanowano 1 000 000,00 zł na  inwestycyjne 

zakup lokali komunalnych,  100 000 zł na dotację do szpitala w Gołdapi, jak również. 100 000 zł na Młodzieżowy 

Budżet Obywatelski. Pomimo wstrzymanych prac przy Zakładzie Przyrodoleczniczym wokół obiektu powstaje 

wiele nieruchomości. COVID, wojna na Ukrainie spowodowały, że gospodarka inaczej funkcjonuje i wszystko 

drożeje.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto i powiedział, że COVID i zaraz później wojna na Ukrainie spowodowały, że 

opłaty za prąd wzrosły o około 300%. Skrócony został czas oświetlenia przez jakiś czas. Gmina stara się 

realizować zadania, wnioski  mieszkańców. Radny Andrzej Tobolski zastrasza pracowników, nie daje im 

pracować. 

Radna Janina Pietrewicz powiedziała, że jest dużo inwestycji zaplanowanych wiejskich. Wieś przez te lata 

ładnie rozwinęła. Wiele dróg zostało zrobionych, wiele inwestycji wykonanych na wsi, więc uważa, że budżet 

jest bardzo dobry. 

Radna Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że w obecnym projekcie budżetu jest mniej o 5 000 000,00 zł niż 

w roku obecnym na oświatę. Dotacja na instytucje kultury też nie wzrasta znacząco w stosunku do roku obecnego. 
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Dom Kultury dostaje 60 000,00 zł, a biblioteka 50 000,00 zł. zapytała, jak się to ma do wynagrodzeń w urzędzie, 

kadry zarządzającej w Urzędzie Miejskim, gdzie wzrost był o 34%. Zapytała, czy Dom Kultury i biblioteka nie 

dostaną podwyżek na wynagrodzenia.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że jak był radnym w latach 2010-2014 brakowało środków na 

wynagrodzenia, brakowało środków na diety i brakowało środków na bieżące opłaty. Przez 9 lat ani nie zdarzyła 

się taka sytuacja.  

Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Mieruński powiedział, że wykonanie budżetu na oświatę za rok 2019 – 

38 400 000,00 zł. Na ten rok zaplanowano 35 900 000,00 zł. O 5 000 000,00 zł mniej niż w roku, który mija. Rok 

2020 budżet Domu Kultury wynosił 1 700 000,00 zł. W tym roku 1 660 000,00 zł. Także proszę Państwa, to nie 

jest tak. Natomiast żeby jakieś porównanie było, wykonanie budżetu Urzędu Gminy 2019 – 5 240 000,00 zł. Nie 

głosują nad budżetami, w których się zmniejsza pieniądze na kulturę i na oświatę.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że wydatki na oświatę zmalały, bo nie są brane już kadrowe i 

księgowe.  

Wiceprzewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że faktycznie rok temu ze szkół odeszły 

księgowe, kadrowe, a teraz okazuje się, że niektóre obowiązki ponownie wróciły do szkół i dyrektorzy, 

nauczyciele muszą wykonywać te obowiązki.  

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że wydatki na oświatę to nie tylko dział 801. Na oświatę w tym 

roku przy tym projekcie budżetu przeznacza się ponad 2 000 000,00 zł więcej. Po  czerwcu, kiedy są 

zatwierdzone sprawozdania finansów i jest możliwość określenia w stanie określić wysokości wolnych środków 

i zawsze jest dofinansowanie do niedoszacowanej oświaty.  

Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy kilka lat temu Pan nakazał Prezesowi Spółki Gminnej ADM zwolnić 

pracownicę z dziesięcioletnim stażem, żeby zatrudnić siostrę skarbnik.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że radny Andrzej Tobolski powiedział, że jak jego żona nie 

będzie sekretarzem tej gminy, to zrobi wszystko, żeby nie był burmistrzem.  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński odebrał głos ze względu na dyskujsję nie na temat – 17:10 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że bez środków zewnętrznych ich się nie uda się 

wykonać ulicy Bocznej i Oleckiej. Udało się pozyskać w tym roku dofinansowanie w 50% na ul. Polną, która 

jest najstarsza ulica w mieście.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto powiedział, że zostało zrealizowanych wiele inwestycji w mieście oraz na 

terenach wiejskich Priorytetem będą teraz  trzy ulice: Boczna, Ełcka i Olecka.  

Radni Teresa Dzienis powiedziała, że droga Bronisze po wielokrotnych wnioskach od 5 lat znalazła się  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

b) 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie poprawki Burmistrza Gołdapi  

w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gołdap na rok 2024 polegającej na zmianie 

klasyfikacji zadania pn.:" Zakup mieszkań komunalnych" z rozdziału 70005 na rozdział 70007 w załączniku Nr 

3 do projektu uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

W głosowaniu jawnym głosami 13 za, 1 wstrzymującym się poprawki Burmistrza Gołdapi zostały przyjęte.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

przyjęcia poprawki Burmistrza Gołdapi w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gołdap  

na rok 2024 polegającej na zmianie klasyfikacji zadania pn.:" Zakup mieszkań komunalnych" z rozdziału 70005 

na rozdział 70007 w załączniku Nr 3 do projektu uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Andrzej Tobolski, Monika 

Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Mieruński 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

c)  i d) 

Poprawek do projektu uchwały budżetowej przez Przewodniczących Komisji Stałych Rady nie zgłoszono.  
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6)  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał  pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024-2039. 

Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Mieruński  zgłosił brak udziału w głosowaniu.  

W głosowaniu jawnym głosami 11 za, 1 przeciw, 1 wstrzymującym się, 1 brakiem glosu uchwała została 

podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata  

2024-2039 z przedstawionymi autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Marian Mioduszewski,  

Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn,  

Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Andrzej Tobolski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wioletta Anuszkiewicz 

BRAK GŁOSU (1) 

Zbigniew Mieruński 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr LXXXIV/603/2024 

/w załączeniu/ 

7)  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej na 2024 rok. 

W głosowaniu jawnym głosami 11 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące się uchwała została przyjęta.  

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk, Marian Mioduszewski,  

Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn,  

Marek Zajączkowski 

PRZECIW (1) 

Andrzej Tobolski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Wioletta Anuszkiewicz, Zbigniew Mieruński 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr LXXXIV/604/2024 

/w załączeniu/ 

8) 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński zwrócił się do Skarbnika Gminy Edyty Białek o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek przedstawiła projekt uchwały.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023. 

W głosowaniu jawnym głosami 14 za uchwała została podjęta. 



 

20 
 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Anuszkiewicz, Marian Chmielewski, Teresa Dzienis, Wojciech Hołdyński, Zdzisław Janczuk,  

Zbigniew Mieruński, Marian Mioduszewski, Janina Pietrewicz, Anna Staroszczuk-Luto, Zofia Syperek,  

Andrzej Tobolski, Monika Wałejko, Józef Wawrzyn, Marek Zajączkowski 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Makarewicz 

Uchwała Nr LXXXIV/605/2024 

/w załączeniu/ 

Do pkt 8 

Brak interpelacji radnych. 

Do pkt 9 

Radny Andrzej Tobolski zapytał, czy Gmina Gołdap złożyła wniosek do rządu Rzeczypospolitej  

o 2 500 000,00 zł na tzw. granty frekwencyjne oraz co stało się z sieciami przesyłu energii cieplnej  

po zlikwidowanej Gminnej Spółce PEC? 

 Do pkt 10 

Brak zapytań przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

 Do pkt 11 

 Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Mieruński zapytał, jak traktować wnioski, które składane są podczas 

posiedzenia radnych o pewne wyjaśnienia, o pewne interpretacje. Czy składać je dodatkowo na piśmie 

dodatkowo do przewodniczącego czy wystarczy zgłaszanie podczas posiedzenia Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady Wojciech Hołdyński powiedział, że można przyjść do biura rady i w krótkim czasie 

taka informacja czy dokument będzie wydany.  

Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Mieruński powiedział, że chociażby wniosek odnośnie raportu 

pokontrolnego, który zgłaszał podczas posiedzenia przedostatniego. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

radni nie otrzymują w terminach odpowiedzi na zapytania, interpelacje i muszą się odwoływać do wniosków o 

informację publiczną. Złożył z radną zapytanie dotyczące dofinansowani na remont kościoła. Do dzisiaj nie 

została udzielona odpowiedź ale z drugiej strony się cieszą, że zapytanie spowodowało zajęcie się tą sprawą i  

pieniądze dla Parafii Najświętszej Marii Panny będą.. 

Dyrektor Domu Kultury Halina Wojtanis zaprosiła na dzień 1 stycznia od godziny 17.00 do godziny 22.00. 

na iluminację świetlną oraz dyskotekę z DJ-em pod gwiazdami. O godzinie 19.00 burmistrz oraz przewodniczący 

rady złożą życzenia mieszkańcom i o godzinie 19.15 będzie pokaz fajerwerków. 

 

Do pkt 11 

Po wyczerpaniu porządku Przewodniczący Rady Pan Wojciech Hołdyński dokonał zamknięcia LXXXIV sesji 

Rady Miejskiej w Gołdapi.  

 

 

                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Wojciech Hołdyński 

 

 

 

Protokołowała: Katarzyna Krusznis 


